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 Abstract: *®

The item of this article_ with study and analysis_ is dealing with the static
Hammadi fortification system had been established by Hammadi tribes to enhance its
positive output for the sake of defensive preservation, protection and procurement
the political and military safety for fields under their rule. In addition to that it
illustrates the efficiency of its defense job, feeling any foreign menace threatens
the land and preventing any act of a breakthrough and subjugation. Moreover, it
studies the main types of these constant fortifications with its placement’s positions
through Hammadi territory. Furthermore, it deals with the noticeable architectural

characteristics that reveal the inviolability power and its defensive prevention.
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' Le résumeé:"

Cet article étudie et analyse la réalité des fortifications fixes baties
par Beni Hamad pour augmenter le niveau du rendement positif et les pics de
protection et d’'immunité défensive et pour acquérir la sureté politique et militaire
aux domaines subis a 'autorité Hammadide au Maghreb central. Et mettre en relief
la bonne performance a la fonction défensive et son pouvoir a tatonner le danger
étranger qui entoure le pays, ainsi 'efticacité d’empécher I'acte de pénétration
et de soumission hostile, avec une étude concernant les types importants des
fortifications et les sites a travers le territoire Hammadide, ainsi on met en relief les

particularités architecturales qui montrent la force d’'immunité défensive.
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